
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Krzysztofa Kwiatkowskiego

na 40. posiedzeniu Senatu
w dniu 23 wrzeœnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Podczas dy¿urów senatorskich zapozna³em siê z problemem braku refundacji przez NFZ insuliny
analogowej dla osób chorych na cukrzycê.

Lek ten po podaniu chorej osobie powoduje, ¿e przez ca³y czas jego dzia³ania utrzymywany jest w or-
ganizmie w miarê sta³y poziom cukru. Natomiast tradycyjne leki insulinowe czêsto powoduj¹ wahania
poziomu cukru, co dla chorego jest równie niebezpieczne jak jego nadmierny poziom, poniewa¿ zwiêk-
sza ryzyko powik³añ, uszkodzenia narz¹dów, a w skrajnych przypadkach mo¿e prowadziæ do œpi¹czki
cukrzycowej.

Problem ten szczególnie dotkliwie dotyka dzieci oraz osoby starsze, u których szczególnie czêsto do-
chodzi do drastycznych wahañ poziomu cukru.

Dlatego zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o zajêcie stanowiska w tej sprawie.

Krzysztof Kwiatkowski




